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AGENDA 145E CONGRES  
  
Het congres wordt gehouden op maandag 29 november 2022, aanvang 19.00 uur, digitaal.   
 
Agenda:   

1. Opening  
2. Mededelingen  
3. Vacatures bestuur en directeur-bestuurder status 
4. Notulen 144e extra congres 14 juni 2022  
5. Ingekomen Stukken  
6. Update MijnKNWU 
7. Rapportage WK Wielrennen 
8. Financiën  

 a. Raming buffervermogen  
 b. Begroting 2023 
 c. Toelichting op de begroting 
 d. Congres keuzes verzekeringen 
 e. Tarieven 2023 
 f. Toelichting financiële commissie 

9. Rondvraag  
10. Sluiting  

  
Stemgerechtigde leden:   
Het aantal stemgerechtigde leden bedraagt 35, te weten:  

a. Zestien afgevaardigden uit de districten;   
b. Vier leden van de erkende belangenorganisatie(s) voor wedstrijdorganisatoren;   
c. Vier leden van de erkende belangenorganisatie(s) voor sponsorgroeperingen;   
d. Vier leden van de erkende belangenorganisatie(s) voor topsporters;   
e. Zes afgevaardigden uit de BMX-afdelingen;   
f. Eén afgevaardigde uit het kunstfietsen.   

   
Adviserende leden van het congres zijn:  
a. Hoofdbestuursleden;  
b. Ereleden en leden van verdienste van de KNWU;  
c. Financiële commissie;  
d. De directeur(en) van de KNWU;  
e. Zij, die als zodanig door de voorzitter zijn toegelaten.  
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AGENDAPUNT 3. VACATURES BESTUUR EN DIRECTEUR-BESTUURDER STATUS 
 
Herbenoeming lid hoofdbestuur   
In het najaarscongres 2022 loopt de eerste benoemingstermijn van bestuurslid Marianne van Leeuwen af.    
Marianne stelt zich graag herkiesbaar tot het instellen van de Raad van Toezicht.   
   
Het hoofdbestuur stelt het congres voor in te stemmen met deze herbenoeming.   
    
Volgens artikel 12.1 van het Algemeen Reglement worden kandidaten gesteld door het hoofdbestuur of 
door minimaal vijf Congresleden. Eventuele tegenkandidaten kunnen tot 4 weken voor het Congres (t.w. 22 
november 2022) worden aangemeld bij de secretaris via mirjam.tuithof@knwu.nl.   
 
Vacatures hoofdbestuur   
Vanwege het aftreden in het najaar van Simon Meijn en het tussentijdse aftreden van Marijn de Vries in de 
zomer van 2022, zijn er twee vacatures ontstaan. De vacatures zijn hiervoor in september uitgezet. 
 
In het voorzittersoverleg is de selectiecommissie samengesteld bestaande uit: 
- Henry v.d. Biggelaar, VOW 
- Wouter Bos, voorzitter hoofdbestuur 
- Marianne van Leeuwen, secretaris hoofdbestuur 
- Natascha Massop, BMX-afdeling Noord-Oost 
 
De deadline voor reacties was 14 oktober ’22. Er zijn 11 reacties ontvangen. 
Met vijf kandidaten is een eerste kennismakingsronde geweest via Teams. 
 
Drie van deze kandidaten hebben een fysiek vervolggesprek op 7 en/of 8 november met: 
- Henk van Beusekom, manager topsport 
- Jak Dekker, vice-voorzitter hoofdbestuur 
- Theo Fledderus, adviseur 
 
Het streven is om uiterlijk 22 november (4 weken voor het congres) geschikte kandidaten voor te dragen.  
 
Vacature penningmeester 
Zondag 16 oktober heeft Marco Kok zijn collega’s in het KNWU hoofdbestuur laten weten met 
onmiddellijke ingang zijn functie als penningmeester neer te moeten leggen vanwege een overbelaste 
agenda. Joop Hartman is bereid gevonden voor de rest van 2022 het penningmeesterschap op zich te 
nemen. Met de werving van een nieuwe penningmeester zijn wij onmiddellijk begonnen. 
Het streven is uiterlijk 22 november (4 weken voor het congres) een geschikte kandidaat voor te dragen. 
 
Directeur-bestuurder 
Na het vertrek van directeur Thorwald Veneberg per 1 november 2022 is Nicolien Nicolai bereid gevonden 
het interim directeurschap op zich te nemen. Zij zal voor vier dagen per week alle daarbij behorende 
bevoegdheden en verantwoordelijkheden dragen totdat er een nieuwe directeur(-bestuurder) is gevonden. 
 
De vacature voor directeur-bestuurder is eind oktober ’22 uitgezet met uiterste reactietermijn 30 
november. De werving en selectie zal plaatsvinden door hoofdbestuur, managementteam en Theo 
Fledderus die als adviseur is aangesteld. Wij zoeken een kandidaat die zo snel mogelijk in 2023 kan 
beginnen als directeur om vervolgens medio 2023 de plek van directeur-bestuurder in te nemen. 



 
 
 
 

145E CONGRES KNWU 3 VAN 19  

 AGENDAPUNT 4. NOTULEN 144E CONGRES 
 

 
DATUM 14 juni 2022 
LOCATIE Hotel- en congrescentrum Papendal 
OPGESTELD DOOR: Mirjam Tuithof 
 
AANWEZIG 29 stemgerechtigde leden: 

 
Afdelingen 
Noord-Oost Jolanda Bakker 
 Mariska Bosschert 
West  Hans Hogenboom 
  Ad Jansen 
Zuid  Steffi Kers 
  Petra Kuitert 
 
Districten 
Limburg  Al Vermeeren 
  John Waterreus 
Midden  Arnold Cramer 
  Jaco Oussoren 
Noord  Rudi Nagengast 
  Jan Eppo Nieborg 
Noord-Holland  Judith Rem 
Oost  Joost van Oostrum 
  Sebastiaan Waasdorp 
Zuid-Holland  Ben Hiep 
  Johan van Zanten 
Zuid-Oost  Patricia Bijl 
  Hans Kilwinger 
Zuid-West  Anja de Bont 
  Stan Jansen 
 
Kunstfietsen 
Afwezig 
 
Belangenvereniging voor wedstrijdorganisaties V.O.W. 
  Herman Brinkhoff 
  Job van Schuppen 
  Henk Zomerdijk 
 
Belangenvereniging voor topsporters V.V.B.W. 
  John van den Akker 
  Reinier Honig 
  Bobbie Traksel 
  Bruno Walrave 
 
Belangenvereniging voor sponsorgroeperingen VWW&S 
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  Michel Megens 
 
Hoofdbestuur (niet stemgerechtigd) 
  Wouter Bos, voorzitter 
  Marianne van Leeuwen, secretaris 
  Marco Kok, penningmeester 
  Robert Slippens, bestuurslid 
  Marijn de Vries, bestuurslid 
 
  Thorwald Veneberg, directeur 
 
Financiële commissie (niet stemgerechtigd) 
  Fleur Engberink 
 
Verder aanwezig: 3 genodigden/gasten 
 12 medewerkers KNWU 

1. Opening 
Voorzitter Wouter Bos opent het 144e congres om 19.30 uur. 
 
Goed nieuws en complimenten Wouter: 
Compliment aan Margo de Vries voor al het werk dat ze heeft verricht tot de laatste minuten van haar 
dienstverband. Tweede compliment aan Onze-Lieve-Heer voor het eerste voorjaar sinds corona zonder 
beperkingen met volop competities en wedstrijden. Aansluitend filmpje met hoogtepunten 2021. 
 
Joost van Oostrum (district Oost) deelt graag ook een compliment uit aan alle verenigingen die de DK 
hebben georganiseerd, wellicht volgend jaar niet alleen topsport meenemen in het filmpje. 
 
2. Mededelingen 
Wouter heet Sander Kool, voorzitter NTFU, bijzonder welkom. Besturen KNWU en NTFU gaan komende tijd 
vaker overleggen over wat we samen kunnen doen zodat we samen sterker staan op het gebied van o.a. 
sponsoren, veiligheid, binden ongebonden fietsers. 
 
Gemengd bericht over Marijn de Vries, lid hoofdbestuur, ze heeft een nieuwe opdrachtgever en gaat 
daarvoor meer schrijven en zij wil dit ongebonden in alle vrijheid kunnen doen. Samen afgesproken op haar 
verzoek dat ze haar zetel in het najaarscongres ter beschikking stelt. In het najaar kijken naar deze vacature 
en die van Simon Meijn ook in het licht van wat vanavond besloten wordt. 
 
Vergaderorde: volgens de statuten is het stemrecht alleen voor diegenen die de presentielijst hebben 
getekend en is dit niet over te dragen. Er zijn wel mensen online aanwezig, deze kunnen via chat 
deelnemen, maar niet aan een eventuele stemming. Korte pauze na financiën. 
 
3. Notulen van het congres van 29 november 2021 
Ad Jansen (BMX-afdeling West) geeft een compliment aan Mirjam Tuithof voor het maken van de notulen, 
alleen ontbreken de ingediende stukken die onderdeel uitmaken van de notulen, waarvan akte. 
 
Notulen worden ongewijzigd vastgesteld. 
 
 
4. Ingekomen stukken 
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De volgende ingekomen stukken zijn ontvangen: 
 
Reacties strategie & structuur 
- District Limburg 
- District Noord 
- Afdeling West 
- VOW 
- Afdeling Zuid 
- District Zuid-Oost 
Deze worden behandeld tijdens agendapunt 7. 
 
Voorzitters Noord, Limburg, Oost, Zuid-Oost, Zuid-Holland en Zuid-West 
Verzoek het onderwerp MijnKNWU2.0 te agenderen. 
Agendapunt 9 is toegevoegd, wordt toegelicht door Marianne van Leeuwen. 
 
District Zuid-Oost 
Aanvullende punten MijnKNWU2.0 en notitie strategie en structuur. 
Deze onderwerpen komen terug bij respectievelijk agendapunt 7 en 9. 
 
5. Jaarverslag 2021 
Algemeen verslag over wat in 2021 zich heeft afgespeeld. Hoeft niet te worden vastgesteld. 
Geen vragen of opmerkingen. 
 
6. Financiën 

a. Financieel jaarverslag 2021 
b. Jaarrekening 2021 
c. Accountantsverklaring 
d. Rapportage financiële commissie 

Dit is het eerste congres voor de nieuwe penningmeester Marco Kok. 
 
Wouter dankt hem voor zijn werk samen met Ingeborg Meulman en de financiële commissie. 
 
Marco is aangesteld in november 2021 en heeft derhalve het grootste gedeelte van 2021 niet meegemaakt. 
Voor eventuele vragen die ingaan op het verleden is Ingeborg Meulman, manager financiën, aanwezig. 
 
Marco geeft een toelichting aan de hand van een aantal sheets, zie bijlage. Het hoofdbestuur keurt de 
jaarrekening goed, aan het congres is de vaststelling van de jaarrekening en het verlenen van decharge aan 
het bestuur voor het uitvoeren van alles wat uit de jaarrekening vloeit. 
 
Ad Jansen: 1,2 miljoen sponsoring, grootste deel waarschijnlijk topsport, welk bedrag aan breedtesport? 
Ingeborg: Ruim een miljoen is topsport (incl. barterdeals), rest aan breedtesport. 
Wouter: Verplichting om 30% in topsport te steken voor verkrijging subsidie van NOC*NSF. 
 
Jaco Oussoren: Het is een financieel risico om in te zetten op de startlicentie. 
Wouter: Ons voornemen is om het komende half jaar naar de samenhang van licenties, verzekeringen, etc. 
te kijken om in het najaar met een nieuw voorstel te komen. 
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Marco geeft in het kader van financiële risico’s aan dat Thorwald en hij een gesprek met de verzekeraar 
hebben gehad, waarin zij te horen hebben gekregen dat we het risico lopen dat we in de toekomst een 
onverzekerbaar dossier hebben, ofwel voor onbetaalbare premies. 
 
Inmiddels zitten we onder € 1,2 miljoen eigen vermogen wat door het congres als minimum is gesteld. 
Wellicht dat we deze grens van het weerstandsvermogen moeten heroverwegen, hiervoor houden we een 
benchmark onder andere sportbonden. In het najaarscongres komen we met een analyse en een nieuw 
voorstel. 
 
Ad: het bedrag van 1,2 miljoen was uit de tijd dat de bedragen van afdelingen en districten nog niet mee 
werden geteld, dus de 988.000 is eigenlijk nog maar 700.000 en een deel van de gelden van de afdelingen 
en districten is ook nog eens eigendom van de verenigingen. 
Joost: graag in het najaar analyse plus risicoparagraaf inzake het vaststellen van het eigen vermogen.  
 
Jan Eppo Nieborg: hoe staat het met de liquiditeit?  
Marco: Gedaald van 2,6 naar 2,1 miljoen, mede omdat we vorig jaar een reallocatie hadden van ruim 
€400k. Onze liquiditeit is nog steeds sterk, we zijn ruimschoots in staat aan onze verplichtingen te voldoen. 
 
Ad: Zijn de gelden van NOC*NSF nog steeds prestatieafhankelijk?  
Thorwald Veneberg: Prognose medaillekansen over 4 jaar, komende tijd iets meer financiële ruimte. 
 
Marco: Controle bij accountant Schuiteman is zeer goed verlopen met complimenten voor Ingeborg en 
haar team. Omdat de controle zo effectief is verlopen, was het aantal uren zelfs onder budget.  
De accountant heeft deze uren gecompenseerd, iets was de penningmeester nog niet eerder heeft 
meegemaakt. De opmerkingen in het accountantsverslag krijgen nu al opvolging. 
 
Ad: In het bestuursverslag staat een conclusie dat de verkoop licenties, wordt gehinderd door de 
startlicenties. Jaar daarvoor hadden we helemaal geen startlicenties, hoe zit dit? - Marco zoekt dit uit. 
 
Fleur Engberink, financiële commissie, deelt mede namens Frank de Lepper en Hennie Beijer hun 
bevindingen. Op 10 mei heeft de commissie gesproken met penningmeester, directeur, manager financiën. 
De jaarrekening en accountantsverslag waren op tijd. Deze zijn niet met de accountant gesproken, was ook 
niet nodig na het lezen van de rapportage. 
 
De commissie sluit zich aan bij de complimenten. De accountant geeft aan dat de Administratieve 
Organisatie op orde is. Ze hebben minder tijd nodig gehad, de kwaliteit was goed. Ze hebben bij alle klanten 
extra aandacht besteed aan vermogen, continuïteit en liquiditeit.  
 
Daarnaast besproken:  
- investeringen wagenpark en financiering, debiteurenpositie en voorziening, bijdrage opstart 

talentenontwikkeling Jumbo Visma en NOC*NSF. 
- jaarrekening personeelskosten hoger in relatie tot reorganisatie eind 2019. Kosten personeel topsport 

hoger, kosten personeel uniebureau lager.  
- lange termijn ontwikkelingen inkomsten - aantal leden en leeftijdsopbouw. Positief dat we het hier al over 

kunnen hebben en info beschikbaar is.  
- weerstandsvermogen; herijking kan het beste plaatsvinden in een jaar zonder covid. 
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De jaarrekening 2021 is door Schuiteman Registeraccountants gecontroleerd. Naar oordeel van de 
accountant waren de financiële processen in 2021 goed op orde, rekening houdend met een kleine 
organisatie zonder winststreven.  
De financiële commissie adviseert het congres om de jaarrekening 2021 vast te stellen en hierdoor het 
bestuur decharge te verlenen voor het gevoerde financiële beleid over 2021. 
 
Er zijn geen aanvullende vragen.  
Het congres stelt de jaarrekening vast en verleent het hoofdbestuur decharge. 

7. Strategie & structuur KNWU 2022-2028 
Inleiding Margo de Vries over het ontstaan van het toegestuurde document. 
Uit de diverse gesprekken blijkt dat de strategie wordt gedragen, vanavond de details bespreken. 
De sportagenda NOC*NSF is onlangs vastgesteld, de strategie KNWU sluit daarop aan. 
Via een aantal sheets licht Margo één en ander toe, zie bijlage. 
 
Wouter neemt de presentatie over vanaf de 10 consequenties. 
Voorstel vanavond de discussie richten op deze 10 consequenties of we hier achter staan. 
Niet omdat het nu niet goed gaat, maar om accenten te verleggen om aansluiting te houden. 
Consequenties stuk voor stuk doorlopen. Eerst nog vragen over voorstuk? – Geen vragen. 
 
Sebastiaan Waasdorp (district Oost) merkt op dat er de afgelopen drie congressen al uitgebreid over is 
gesproken en is blij dat in het uiteindelijke stuk jeugd en jongeren zo prominent worden benoemd. 
 
Consequentie 1: Optimale dienstverlening 
Joost van Oostrum: vanuit district Oost groot compliment om dit op 1 te zetten. Met elkaar durven 
verschillen in het land toe te staan, zoeken naar wijze waarop je verenigingen ondersteunt. 
Gebruik de infrastructuur in het land om elkaar te vinden. 
 
Hans Hogenboom (BMX-afdeling West): niet alleen verschil durven te maken in verenigingen, maar ook per 
discipline. Verschil BMX en wielrennen, twee hele verschillende takken van sport. Moeilijk met regels 
samen te voegen. Laten we kijken hoe we sterk kunnen zijn om samen te werken met je eigen gedachtes. 
Wouter: we komen later expliciet terug op de BMX. 
 
Henk Zomerdijk (VOW) is blij dat ook organisatoren worden genoemd. Komende tijd veel aandacht nodig, 
met name vanwege de regelgeving, vergunning aanvragen met 75 pagina’s, hier zou de KNWU een rol 
kunnen spelen. Wouter: samen optrekken met de NTFU zou hier ook in kunnen helpen. 
 
Jan Eppo: hoe denkt de KNWU dit te gaan doen zonder de districten met de huidige capaciteit? Wouter: 
districten/afdelingen zijn in hoofdzaak een bestuurslaag, steeds moeilijker die posities in te vullen, 
belangrijker functies bij de verenigingen in te vullen. Dit kan alleen werken als je vanuit het bureau als 
eerste prioriteit hebt om de verenigingen sterker te maken. 
 
Ad: verschil tussen districten en afdelingen is dat afdelingen veel meer uitvoerend bezig zijn. 
Als we afdelingen gaan opheffen, denkfout dat deze mensen teruggaan naar de verenigingen als de 
afdelingen hier tussenuit vallen, verenigingen gaan dit niet overnemen en organiseren. 
Wouter: we komen expliciet terug op de BMX bij consequentiepunt 8. 
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Joost vindt het jammer dat er zo’n tegenstelling binnen de KNWU wordt gecreëerd, ook districten doen 
veel uitvoerend werk ten behoeve van de activiteiten van de verenigingen. 
 
Consequentie 2: Verhoogde inkomsten 
Fonds met bijdragen van vermogende Nederlanders met hart voor de wielersport o.l.v. Jak Dekker. 
 
Ben Hiep (district Zuid-Holland): laatste tijd veel buitenlandse investeerders, wellicht ook een idee. 
 
Bobbie Traksel (VVBW): hoe groot is ons commerciële team?  
Martijn Zijerveld: 1,5 persoon, naast Martijn fulltime, een deel Geeske van Wijk vanuit topsport en Martin 
Faes voor o.a. Fondo en commercie. Wouter: ook hulp vanuit bestuur door Wouter en Marco. 
We moeten een goed evenwicht vinden in het investeren in mankracht en wat dit oplevert. 
 
Jaco: niet alleen wat het bureau bindt, maar treft ook de districten/afdelingen/regio’s. 
Gebruik de verenigingen met hun contacten in de regio om leuke criteriums neer te zetten. 
Wouter: veel meer leren van elkaar, elkaars succesvolle voorbeelden. 
Joost: er zijn genoeg regionale sponsoren die het leuk vinden zich aan de KNWU te binden maar niet het 
budget hebben om nationaal te steunen, wel regionaal. 
Hans: dit regionale succes kun je ook promoten naar de rest van Nederland, delen via de KNWU. 
Wouter: wanneer er geld beschikbaar is om een extra personeelslid aan te trekken, zou het mooi zijn als 
deze persoon als kenniscentrum de informatie uitwisselt. 
 
Consequentie 3: Slimme samenwerkingen 
Ad: deze voorbeelden gaan alleen over wegwielrennen. 
Wouter: er is zeker ook aandacht voor andere disciplines, NFF had hier bij moeten staan, maar de overige 
voorbeelden zijn absoluut niet alleen voor wielrennen (NTFU, KBWB, NOC*NSF, politie, etc.). 
 
Henk Zomerdijk: wie neemt hier het initiatief: bestuur of directeur-bestuurder? 
Wouter: bestuur, directeur, maar ook bureau. 
 
Michel Megens (VWW&S): wat is de toegevoegde waarde van praten met oud-profs? 
Wouter: onderzoeken samenwerkingen, aantrekken deelnemers door publiekstrekkers. 
 
Michel mist de spin-off naar andere verenigingen hoe zij dit kunnen kopiëren naar hun regio. 
Wouter: ready to race werkt op die manier, veel wederzijdse samenwerking. 
Henk van Beusekom: dit draait laagdrempelig op clubparkoersen i.s.m. de verenigingen. 
Bobbie: makkelijker afspraken mogelijk met organisatoren, teams, huidige sporters en de KNWU. Wouter: 
wordt niet met zoveel woorden beschreven, maar daarvoor worden 3 platformen opgericht. 
 
Consequentie 4: Top in topsport 
Jan Eppo maakt zich zorgen over de breedtesport, er is veel aandacht voor ready-to-race, maar we zien 
criteriums die wegvallen, klassiekers die omvallen. 
Thorwald: dat zien we ook, vandaar gestart met districtscompetitie. Er moet ook gezamenlijk gekeken 
worden naar andere manieren van organiseren omdat we tegen de grenzen aan zitten van wat we op de 
openbare weg kunnen, vergunningsaanvragen worden moeilijker. Die wedstrijden verliezen we zeker niet 
uit het oog, zijn een belangrijk onderdeel van talentontwikkeling en zijn we al mee bezig. 
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Consequentie 5: Modern aanbod 
Bobbie: pumptrack en BMX zijn absoluut belangrijk om kinderen op de fiets te krijgen, maar de stap naar 
wedstrijden is groot, die ga je niet snel aan de KNWU binden. Ook voor de discipline baan geldt dat er grote 
afstanden afgelegd moeten worden naar een accommodatie. Wordt dit ook meegenomen? 
Wouter: Ja, zie ook het volgende punt, waarin het belang van faciliteiten wordt benadrukt. 
 
Consequentie 6: Waardevolle fysieke faciliteiten 
Wouter: bij de Britse bond bleek dat na investeren in faciliteiten hier meer sporters op af kwamen. 
Hier zouden de KNWU-gelden bij afdelingen en districten ook voor aangewend moeten worden.  
Bobbie: als je faciliteiten hebt en je wilt daarna naar de vereniging, zijn er wachttijden. 
Ad: klopt deels wel, probleem op elke BMX-baan is dat er maar zoveel tegelijk kunnen trainen. 
Accommodatiebeleid is in het verleden gemaakt door het bestuur, verenigingen moesten hier zelf mee aan 
de slag, vanuit de KNWU is hier verder niets mee gedaan. Is of komt er een plan van aanpak voor het 
invullen van witte vlekken in een (meerjaren)beleidsplan met targets? 
Wouter: ook hier geldt dat we meer geld nodig hebben om dit uit te kunnen voeren, hoogste prioriteit is 
zorgen dat er geld binnenkomt. 
Ad: ontzettend veel pumptracks ontwikkeld door gemeentes. Lay-outs zouden zo gemaakt moeten worden 
dat hier ook BMX-racing kan worden gedaan. 
Hans: speerpunt zou moeten zijn om bestaande accommodaties aan te bieden aan schoolkinderen. 
Joost stelt voor vanuit congres het bestuur de opdracht te geven om een accommodatieplan te schrijven en 
dat we verder gaan met de andere punten. 
 
Consequentie 7: Krachtige bureauorganisatie en 
Consequentie 8: Versimpelde verenigingsorganisatie 
Wouter: belangrijk dat alle disciplines op dezelfde manier worden georganiseerd. Er zijn zorgen geuit, mede 
om die reden is de definitieve beslissing in het najaarscongres, de benodigde statutenwijziging ligt nu ook 
nog niet voor. Vrij specifieke zorgen vanuit de BMX over of het opheffen van afdelingen en het verloren 
gaan van organisatiecapaciteit. Het bestuur wil de bestuurlijke laag opheffen, andere 
samenwerkingsverbanden voor het organiseren blijven bestaan. Desondanks zal het komende half jaar een 
werkgroep onder leiding van Marijn de Vries en Robert Slippens met afgevaardigden afdelingen, 
bureauorganisatie en sporttakcommissie bespreken hoe de transitie ook voor de BMX acceptabel is. 
 
Hans informeert of dit alleen voor de BMX geldt. Wouter beaamt dit. 
Hans en Ad hebben het idee dat andere verenigingen niet op de hoogte zijn van de wijzigingen. 
Dit wordt door verschillende districten tegengesproken, ook de districten hebben de verenigingen 
uitgebreid geïnformeerd. Wel geeft Al Vermeeren aan dat het voor verenigingen nog niet duidelijk is wat 
dit voor hen betekent. Hij verzoekt daarom om een plan van aanpak waarin concreet wordt gemaakt hoe 
en wanneer het de verenigingen gaat raken waarbij zorgvuldigheid gaat boven snelheid.  
 
Jaco; district Midden is na het lezen van het visiedocument over hun kritische punt heengestapt, omarmt 
het plan en wil aan de slag. 
 
Thorwald: team wedstrijdsport is al bezig met het uitwerken van de verschillende scenario’s om in het 
najaar te kunnen komen met uitgewerkte voorstellen. We gaan zo snel mogelijk in overleg.  
Wouter benadrukt dat we willen dat iedereen zich comfortabel voelt bij de wijzigingen, met name de 
aansturing wordt anders. 
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Reinier Honig (VVBW): door wie worden de regiocoördinatoren aangesteld?  
Wouter/Thorwald: nu vanuit districten/afdelingen, straks vanuit de KNWU.  
 
Johan van Zanten: in Zuid-Holland uitvoerig besproken. Zorgen over verenigingscoördinator: aangesteld 
door het bureau, heeft deze persoon voldoende kennis, is hij/zij bereikbaar voor ons, kunnen we met al 
onze vragen daar terecht? 
Wouter: helder punt, de functie blijft bestaan, aansturing centraal helpt om van elkaar te leren. 
 
Al: aparte aandacht voor belangengroeperingen en afdelingen, niet voor de districten. 
Wouter: er zijn minder zorgen bij de districten. Intensieve communicatie naar verenigingen nodig. 
 
Petra Kuitert: Afdeling Zuid is blij dat de BMX gelegenheid krijgt de plannen uit te werken, waarmee ze 
vertrouwen hebben dat de voorgestelde structuur gaat werken als we de praktische kant ook uitwerken. 
Mariska Bosschert: vanuit Noord-Oost eens met Zuid, zolang het niet in een keer om wordt gezet, maar in 
fasen gebeurt om het te laten landen. 
 
Ad Jansen: er staat in het jaarverslag dat al besloten is dat afdelingen en districten worden opgeheven. 
Noot: in het jaarverslag staat dat in de nieuwe strategievoorstellen staat dat de districten en afdelingen 
worden afgeschaft, wat in dit congres inderdaad wordt voorgesteld. 
 
Henk Zomerdijk heeft zorgen over wat er allemaal op het bordje komt van de directeur-bestuurder, de 
functie moet goed worden omschreven. 
 
Bobbie herinnert Wouter eraan dat hij na zijn benoeming als voorzitter verschillende gesprekken heeft 
gevoerd en na het vertrek bij de VVBW heeft aangegeven terug te komen met zijn visie over het 
profwielrennen. Bobbie vraagt of die visie tijdens het NK besproken kan worden. De VVBW is heel 
benieuwd wat na al die gesprekken de uitkomst is. Bobbie had ook verwacht dat als consequentie de 
vrijwilligers zouden staan. Wouter: staat wel in de nota als één van de argumenten om als het zo moeilijk is 
vrijwilligers te krijgen, te zorgen dat deze bij de verenigingen aan de slag gaan. 
 
Consequentie 9: Passend bestuur en toezicht 
Aanspreekpunt voor de dagelijkse zaken is de directeur-bestuurder en niet het bestuur. 
 
Consequentie 10: Representatieve vertegenwoordiging 
Veel vragen en opmerkingen over de ledenraad als vervanging van het congres. 
In het oorspronkelijke voorstel stond 100% gekozen leden, dit is aangepast naar minimaal de helft 
rechtstreeks gekozen en een vertegenwoordiging van de belangengroeperingen en van de sporttakken. 
Belangengroeperingen hoeven niet hetzelfde aantal stemmen te hebben als in het huidige congres, er 
komen platformen voor die groeperingen. Tot het najaarscongres zullen nadere gesprekken plaatshebben 
over een ledenraad met een goede afspiegeling. Jak Dekker gaat hierover in gesprek. 
 
Henk Zomerdijk: ledenraad VOW heeft unaniem gezegd dat zij op dit moment een behoorlijke inbreng 
hebben binnen het congres en een gelijkwaardige inbreng willen in de ledenraad. Hij is blij dat de 
belangenorganisaties een vertegenwoordiging moeten krijgen, maar zijn nog niet volledig overtuigd. 
 
Reinier Honig: hier kan niemand tegen zijn. In het najaar uitgewerkt voorstel?  
Wouter: jazeker en vastgelegd in statuten. 
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Nieuwe voorstellen 
Wouter: besloten voorstellen uitwerken op basis van wat hier ligt; afschaffen afdelingen en districten, 
samenwerking met bureau, voor BMX nog nadere uitwerking. Definitieve besluit als statuten voorliggen. 
 
Marijn en Robert doen samen voorstel over de BMX. 
Jak doet voorstel over vertegenwoordiging en inbreng belangengroeperingen en sporttakcommissies. 
 
Het congres gaat akkoord met de voorgelegde uitgangspunten en het uitwerken van de verdere voorstellen 
tot statutenwijziging in het najaarscongres.  
 
Wouter bedankt Margo voor al haar werk met een bos bloemen.  
 
8. Statutenwijziging 
Wouter legt uit dat voor een formele bekrachtiging de statutenwijzigingen zes weken voor het congres 
moeten worden voorgelegd. De statutenwijzigingen met betrekking tot de nieuwe structuur zullen in het 
najaarscongres ter goedkeuring worden voorgelegd. 
 
Voor het verkrijgen van subsidie van NOC*NSF had in dit congres moeten worden bekrachtigd dat in de 
statuten wordt vastgelegd dat de Dopingautoriteit bevoegd is om besluiten te kunnen nemen over de leden 
van sportbonden en aangesloten sportverenigingen. Dit als onderdeel van een aantal nieuwe 
verplichtingen op het gebied van tuchtrecht en antidopingbeleid vanwege de herziene mondiale 
dopingcode per januari 2021 en daaruit volgende wijzigingen in de minimale kwaliteitseisen NOC*NSF. 
 
Deze statutenwijziging is echter pas vier weken voor het congres aangeboden. 
Met NOC*NSF is afgesproken het congres een voorgenomen besluit te laten nemen over deze 
statutenwijziging waarna deze in het najaarscongres officieel zal worden bekrachtigd. 
 
Tevens is met de invoering van de Wet Bestuur en Toezicht Rechtspersonen (WBTR) op 1 juli 2021 
aangegeven dat de nieuwe regel over wie beslissingen mag nemen als bestuurders en commissarissen dit 
niet kunnen, uiterlijk bij de eerstvolgende statutenwijziging opgenomen moet worden. 
 
Beide voorgenomen besluiten liggen voor. Het congres gaat hier unaniem mee akkoord. 
 
9. Stand van zaken MijnKNWU2.0 
Marianne van Leeuwen geeft een toelichting op de stand van zaken MijnKNWU2.0 voordat ze ingaat op de 
vragen die hierover zijn gesteld, zie bijlage. 
  
Joost: crisis loopt bijna gelijk met coronacrisis, maar deze komt hopelijk niet in het najaar weer terug. 
Wouter hoopt dat congres vertrouwen heeft in de aanpak. 
 
Ad: gebruikersgroep is opgeheven. 
Basis: KNWU heeft een behoorlijke database, goed kijken welke data we willen registreren. 
Marianne: uiteraard op wensenlijst de database op orde krijgen. 
 
Al: wat kunnen wij terug rapporteren? Hierdoor minder vertrouwen in transitie. 
Marianne: terechte kritiek, boel is nu in beweging, met externe hulp aan het kijken naar de beste oplossing. 
Al verzoekt naar achterban een halve A4 met tijdspad. 
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Ben Hiep: interesse in rapport. Biedt een persoonlijk gesprek aan over wat het probleem is. 
Invloed van gebruikers is essentieel. 
 
We gaan even on hold, maar de wedstrijden niet. Wie kunnen wij bereiken?  
– Pim Postel is contactpersoon. 
 
10. Bestuursverkiezing 
Er zijn twee bestuursleden die aftredend en herkiesbaar zijn; Jak Dekker en Robert Slippens. 
Er zijn geen tegenkandidaten. Beiden worden unaniem herkozen. 
 
11. Rondvraag 
Sebastiaan Waasdorp: indeling regio’s, graag check bij verschillende verenigingen. 
Al: niet alleen licenties maar vooral de provinciegrenzen vanwege ondersteuning. 
Wouter: goed punt, check zeker maken. 
 
Reinier: Statuten punt voor punt voorleggen? Goed over nadenken. 
Wouter: Willen voorkomen dat we oneens zijn op één punt en de volledige statuten niet worden 
goedgekeurd. 
 
Bobbie Traksel: hoe in 5 maanden alles uitwerken? 
Wouter: alles wat in statuten moet worden gegoten. Bureauorganisatie moet er klaar voor zijn. 
Andere actiepunten met elkaar later oppakken. In najaarscongres update over alle punten. 
 
12. Sluiting 
Wouter sluit de vergadering om 23.07 uur. 
 
Actiepunten Verantwoordelijke Einddatum 
Breedtesport meenemen in filmpje met terugblik Thorwald 31-12-2022 
Profielen voor zetels (2) voor HB najaarscongres Thorwald 18-10-2022 
Analyse (plus risicoparagraaf) en nieuw voorstel hoogte 
weerstandsvermogen in najaar 2022 of na corona in 2023 

Marco 01-11-2022 

Conclusie licenties versus startlicenties toelichten Marco 01-11-2022 
Accommodatieplan schrijven ? ? 
Werkgroep BMX transitie begeleiden Marijn/Robert 01-11-2022 
Voorstel over vertegenwoordiging ledenraad Jak 01-11-2022 
Halve A4 met uitleg over status MijnKNWU naar verenigingen Marianne 15-07-2022 
Rapport MijnKNWU naar Ben Hiep sturen Marianne 01-07-2022 
Indeling regio’s checken bij verenigingen ? 31-12-2022 
Alle structuurwijzigingen voor in de statuten uitwerken Wouter/Thorwald 01-11-2022 
Update over alle punten inzake structuurwijziging Wouter/Thorwald 01-11-2022 
 
Besluit 
Notulen 143e congres d.d. 29 november 2021 worden ongewijzigd vastgesteld. 
Jaarrekening 2021 wordt vastgesteld en er wordt decharge verleend aan het hoofdbestuur 
Akkoord met voorgestelde uitgangspunten voor de structuurwijziging in het najaarscongres 2022 
Voorgenomen besluit statutenwijziging inzake bevoegdheid Dopingautoriteit en doorvoering WBTR 
Jak Dekker en Robert Slippens worden voor een nieuwe termijn herkozen 
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STATUS ACTIEPUNTEN 144E CONGRES 
 
Breedtesport meenemen in filmpje met terugblik  
- Dit staat genoteerd als aandachtspunt voor het filmpje 2022. 
 
Profielen voor zetels (2) voor HB najaarscongres 
- Vacatures zijn inmiddels uitgezet en de selectiecommissie is samengesteld. 
Er wordt een voordracht voorbereid voor het najaarscongres op 20 december 2022. 
 
Analyse (plus risicoparagraaf) en nieuw voorstel hoogte weerstandsvermogen in najaar 2022 of na corona in 
2023 
- Dit wordt behandeld bij de financiën. 
 
Conclusie licenties versus startlicenties toelichten 
- Joop Hartman en Ad Jansen hebben samen overleg gehad. 
 
 Hoe kan men constateren, dat de invoering van de startlicenties een negatieve invloed hadden op de 
 verkoop van licenties? De nationale licenties zijn niet veranderd. 
 
 De opmerking in het accountantsverslag is niet juist, de verklaring in het jaarverslag is dat wel.  
 De onderschrijding van de aantallen is in belangrijke mate een gevolg van de corona en daarnaast 
 ook door een te positieve raming van de aantallen in de begroting. 

Accommodatieplan schrijven 
- Er is een pilot met de Lingewaard. 
 
Werkgroep BMX transitie begeleiden 
- Deze opdracht is inmiddels overgenomen door André Beerendonk. 
 
Voorstel over vertegenwoordiging ledenraad 
- Dit is uitgebreid besproken en verwerkt in de stukken inzake de structuur KNWU. 
 
Halve A4 met uitleg over status MijnKNWU naar verenigingen 
- Informatie hierover is opgenomen in de nieuwsbrief aan verenigingen. 
 
Rapport MijnKNWU naar Ben Hiep sturen 
- Dit is gebeurd. 
 
Indeling regio’s checken bij verenigingen 
- Dit is meegenomen in de uitwerking van de structuur KNWU. 
 
Alle structuurwijzigingen voor in de statuten uitwerken 
- Dit is gebeurd en verstuurd naar de congresleden. 
 
Update over alle punten inzake structuurwijziging 
- Dit is/wordt met enige regelmaat gecommuniceerd met de congresleden en ‘het land’. 
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AGENDAPUNT 5. INGEKOMEN STUKKEN 
 
Ingekomen stukken inzake dit congres c.q. de financiële stukken dienen uiterlijk 18 november 2022 
ingeleverd te worden bij de secretaris van het hoofdbestuur via mirjam.tuithof@knwu.nl.  
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AGENDAPUNT 6. UPDATE MIJNKNWU 
We hebben belangrijke stappen gezet op het gebied van MijnKNWU. 
 
Scenario’s 
De afgelopen tijd hebben we twee scenario’s verkend: 
1. verder met het MijnKNWU systeem dat we zelf hebben laten bouwen, maar dan met een andere 

ontwikkelpartij 
2. over naar een generiek systeem, zodat we zelf niet meer verantwoordelijk zijn voor bouw en 

doorontwikkeling van het systeem 
 
Keuze 
Bij het traject waren verschillende experts betrokken. Zo hebben we de code van MijnKNWU laten 
beoordelen op geschiktheid voor doorontwikkeling en hebben we een business analist laten kijken naar de 
beste invulling. Inmiddels hebben we de keuze gemaakt; we gaan over naar een generiek platform en zullen 
niet door ontwikkelen op het huidige systeem. 
 
Over naar FOYS 
FOYS  (Focus On Your Sport) is een Software as a Service (SaaS) platform voor ledenadministratie van 
sportbonden. Het systeem vindt zijn oorsprong in  een systeem voor de Vlaamse tennisbond, dat is 
omgebouwd tot generiek platform. Het systeem draait al bij een aantal bonden (NKBV, Judo, roeibond en 
KNSB). De eerste zijn in januari 2020 live gegaan. Bij FOYS werken 11 ontwikkelaars. 
 
Het systeem 
- Het systeem bestaat uit een web interface en een app. 
- Het wordt white label aangeboden, dus we kunnen de software aanpassen naar eigen huisstijl 
- Het systeem is modulair opgezet. 
- Het is gebouwd in Microsoft.Net en draait op Azure.  
- Ook FOYS beschikt over een API’ waarmee andere applicaties aan FOYS gekoppeld kunnen worden. Ook 

andere koppelingen worden ondersteund (bv Jason of Excel).  
- Rapportages zijn gebouwd met de BI tool Metabase.  
- Het systeem is vooral opgebouwd rond het beheren van persoonsinformatie.  

80% daarvan is standaard, 20% kan ingesteld worden. 
- FOYS heeft een heel uitgebreid onderdeel opleidingen (dit ontbreekt in MijnKNWU) 
- FOYS ondersteunt ook de digitale ledenpas in de app. 
- FOYS kent nog geen ondersteuning voor de organisatie van wielerwedstrijden en alles daaromheen. Dit is 

een belangrijk onderdeel van MijnKNWU, dus FOYS ontwikkelt dit gedeelte voor de KNWU.  
 
Contract 
- KNWU is een contract aangegaan voor 2 jaar 
- KNWU betaalt jaarlijks een licentie fee. Daarnaast betaalt KNWU eenmalig voor het aanpassen van het 

systeem om aan de eisen van de KNWU te voldoen. 
- De verwachting is dat het systeem begin april 2023 opgeleverd wordt door FOYS waarbij, afhankelijk van 

de lengte van het acceptatietraject, het systeem begin Q3 in gebruik kan worden genomen.  
- Het project RaceDirector is ook meegenomen in het contract 
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Wat verandert er voor KNWU clubs, leden en organisatoren? 
In het eerste half jaar verandert nog niets. Dan wordt aan de achterkant een schaduwsysteem in Foys 
gebouwd. Zodra dit uitgebreid getest is kan het live gezet worden en zal het bestaande MijnKNWU worden 
uit gefaseerd. 
 

Interne aansturing IT 
De afgelopen twee jaar was een groot deel van het debacle met MijnKNWU te wijten aan 
gebrekkige aansturing vanuit de KNWU organisatie. Als onderdeel van het traject met FOYS 
besteden we ook aandacht aan de vereiste organisatie aan KNWU zijde en aan het betrekken van de 
achterban bij het ontwikkelen en implementeren van FOYS. 
 
Gedurende het eerste half jaar zal de huidige ontwikkelpartij nog zorg dragen voor het huidige 
MijnKNWU systeem. Met de huidige ontwikkelaar zijn ook in zeer goed overleg afspraken gemaakt 
over de transitie naar FOYS en er is daarin volledige medewerking / samenwerking toegezegd. 
 
Huidige status 
Op dit moment brengen we samen met FOYS in kaart waar functionaliteiten van MijnKNWU en FOYS 
niet overeen komen. Zo krijgen we een helder overzicht van zaken die specifiek voor de KNWU moet 
worden aangepast. Aan de hand hiervan kunnen we ook meteen bepalen voor welke punten we 
besluiten om de werkwijze van de KNWU aan te passen aan het systeem van FOYS. We ronden dit 
project af begin december en kunnen op basis daarvan dan de roadmap voor het komende half jaar 
met jullie delen. 
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AGENDAPUNT 7. RAPPORTAGE WK WIELRENNEN 
 
Tijdens het congres wordt een toelichting gegeven op de evaluatie van het WK Wielrennen 2022. 
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AGENDAPUNT 8. FINANCIËN 
 

a. Raming buffervermogen 
b. Begroting 2023 
c. Toelichting op de begroting 
d. Congres keuzes verzekeringen 
e. Tarieven 2023 
f. Toelichting financiële commissie 
 

De stukken behorende bij a t/m e zijn als bijlage toegevoegd. 
Na de toelichting van de penningmeester zal de financiële commissie hun bevindingen delen. 
 



 
 

RAMING VAN HET VERMOGEN OM DE CONTINUÏTEIT VAN DE KNWU TE BORGEN 
 
Inleiding 
In de afgelopen jaren laat het eigen vermogen van de KNWU veel fluctuaties zien. Naast het negatieve 
resultaat van de afgelopen jaren zijn ook veel reserves aan het eigen vermogen toegevoegd en onttrokken.  
In het congres hebben we besproken dat de hoogte van de reserveV in de komende jaren weer hersteld moet 
worden naar het vereiste niveau. Hierbij rijst ook meteen de vraag wat het vereiste niveau dan is. Er zijn geen 
concrete richtlijnen om de hoogte van het buffervermogen te bepalen. De hoogte, evenals de onderliggende 
uitgangspunten dienen naar eigen inzicht te worden vastgesteld. In deze memo wordt dit onderwerp vanuit 
een aantal invalshoeken belicht en wordt een voorstel gedaan voor de uitgangspunten en hoogte van het 
buffervermogen van de KNWU.   
 
Status 
Op dit moment heeft de KNWU haar eigen vermogen verdeeld in de algemene reserves en 
bestemmingsreserves. De kerncijfers en het verloop van het eigen vermogen zijn als volgt:  
 

Jaar Resultaat (k€) Personeels-
lasten (k€)  

Bestemmings-
reserve (k€) 

Algemene 
reserve (k€) 

Eigen 
vermogen (k€) 

2016 -/-€194 €2.406 €342 €1.241 €1.583 
2017 €383 €2.277 €724 €1.243 €1.967 
2018 €175 €2.521 €940 €1.201 €2.141 
2019 -/-€600 €2.890 €684 €857 €1.541 
2020 -/-€332 €2.458 €454 €755 €1.209 
2021 -/-€221 €2.811 €288 €700 €988 
2022* -/-€55 €2.986 €288 €645 €933 

*Betreft de prognose Q3 
 
Doel en nut van een buffervermogen 
De insteek van een buffervermogen is de vaste kosten te kunnen blijven betalen en niet direct failliet te gaan 
als geldschieters, om wat voor reden dan ook, in gebreke blijven. (Overigens is daar niet alleen een reserve 
voor nodig maar ook – en vooral – liquiditeit.). Als we de situatie bij de KNWU bekijken dan heeft de reserve 
veel nut gehad om negatieve exploitatieresultaten op te vangen. In de bovenstaande tabel staat weergegeven 
wat in de verschillende jaren het resultaat was en wat dus de maximale ruimte was die we in de afgelopen 
jaren hebben gebruikt van de algemene reserves.  
 
Vergelijking met andere sportbonden 
Een rondgang langs de jaarverslagen van een aantal andere sportbonden leert ons dat elke bond andere 
uitgangspunten hanteert om het gewenste buffervermogen te bepalen. 
 

Bond Uitgangspunten 
KNHB Vanaf 2019 wordt als continuïteitsreserve een bedrag aangehouden, dat overeenkomt met ca 50% 

van de vaste kosten van 2019. De KNHB meent hiermee voldoende buffer te hebben een eventuele 
daling van inkomsten in de begroting dan wel een eenmalig verlies te kunnen opvangen. 

NEVOBO Het eigen vermogen kent een gewenste ondergrens van € 7,25 per lid 
KSNB Momenteel handhaaft de KNSB een weerstandsvermogen hetgeen is bedoeld om risico’s met 

financiële impact op te vangen teneinde continuïteit te waarborgen. Op het moment dat bijvoorbeeld 
de inkomsten uit sponsoring plotseling met enkele miljoenen afnemen, dient het 
weerstandsvermogen om de tijd te overbruggen waarin wordt gezocht naar alternatieven danwel 
activiteiten worden afgebouwd.  

KNLTB Met de Ledenraad is afgesproken dat de Algemene reserve zich binnen de bandbreedte van 5 en 8 
miljoen euro dient te bevinden. Deze bandbreedte is berekend vanuit een risicoanalyse. 

KNZB De continuïteitsreserve is bedoeld om in geval van de discontinuïteit van de activiteiten en 
inkomstenstromen aan de korte termijn verplichtingen te kunnen voldoen.  

 
Over het algemeen is af te leiden dat het buffervermogen gebruikt wordt om een plotselinge en/of snelle daling 
van inkomsten op te vangen. Er wordt ook over het aanpassingsvermogen van de uitgaven gesproken, maar 
veelal naar aanleiding van een inkomstendaling. Om een beeld te schetsen van de verhouding tussen de 
inkomsten en het eigen vermogen bij bovengenoemde bonden, is onderstaande tabel opgesteld. 
 
 



 
 

  KNHB NEVOBO KNSB KNLTB KNZB KNWU 

  2020 2021 2020 2021 2020 2021 2019 2020 2020 2021 2020 2021 

Baten/EV 3,6 3,6 3,9 4,0 4,4 3,3 3,1 2,6 5,9 5,6 4,7 7,6 

 
Opvallend is dat de KNWU vergeleken met de andere 5 bonden relatief hoog scoort op de verhouding baten 
ten opzichte van eigen vermogen. Het gemiddelde kengetal van de vijf bonden (over 2 jaar) komt uit op 4.0. 
De KNWU ijkt, ondanks een dalend eigen vermogen, zowel in 2020 als 2021 hoger dan dit gemiddelde. 
 
Als we vervolgens kijken naar het aanpassingsvermogen van de uitgaven, dan geldt dat de ‘activiteitenkosten’ 
over het algemeen sneller bijgesteld kunnen worden dan de personele kosten die voortkomen uit (vaste) 
arbeidscontracten. Het lijkt dan ook zinnig om in de benchmark te focussen op de verhouding activiteitenkosten 
ten opzichte van totale kosten. In onderstaande tabel is af te lezen dat de KNWU in vergelijking met de andere 
bonden iets hoger dan gemiddeld scoort, respectievelijk 62% ten opzichte van 60% gemiddeld. De KNWU 
heeft verhoudingsgewijs dus iets meer activiteitenkosten dan gemiddeld. Het is dus niet zo dat bij andere 
bonden gemakkelijker dan bij de KNWU ingegrepen kan worden op de uitgaven (specifiek: activiteitenkosten).  
 

  KNHB NEVOBO KNSB KNLTB KNZB KNWU 

  2020 2021 2020 2021 2020 2021 2019 2020 2020 2021 2020 2021 

Activiteitenkosten 
/ totale kosten 

68% 72% 55% 53% x x 57% 51% 72% 75% 59% 64% 

 
 
Risico’s KNWU met betrekking tot baten  
 
Inzoomend op de KNWU, is er een aantal inkomstenstromen te onderscheiden. Het risico op een plotselinge 
terugval van inkomsten varieert sterk per categorie.   
 

Jaar  Subsidies Lidmaatschap 
pen en licenties  

Sponsoring  Overige 
inkomsten  

Totale 
inkomsten  

2021 €4.086 €1.589 €1.214 €628 €7.517 
2020 €2.804 €1.815 €775 €342 €5.737 
2019 €3.431 €2.305 €1.427 €41 €7.204 
2018 €3.323 €2.239 €1.179 €352 €7.094 
Gemiddeld 
% 

50% 29% 17% 5% 100% 

 
De grootste bron van inkomsten zijn de subsidies (m.n. NOC*NSF) die bij elkaar ongeveer de helft van onze 
totale baten vormen. Het risico dat deze baten plotsklaps wegvallen is minimaal. Dit komt enerzijds doordat dit 
voornamelijk subsidies zijn vanuit NOC*NSF die voor een gehele Olympische periode (4 jaar) worden 
toegekend. Anderzijds omdat NOC*NSF zelf ook een reserve van 6 maanden aanhoudt om haar verplichtingen 
jegens de bij haar gesloten sportbonden te kunnen voldoen. Met andere woorden, als de inkomsten van 
NOC*NSF wegvallen, dan is er nog een buffer van 6 maanden waarin de sportbonden wel betaald worden. 
 
De tweede belangrijkste inkomstenbron wordt gevormd door de lidmaatschappen en licenties van leden, circa 
29% van het totaal. Het risico dat dat deze inkomsten plotseling wegvallen is zeker aan de orde wat betreft de 
licentie-inkomsten. Bijvoorbeeld in geval van de COVID-pandemie. Voor de contributies uit lidmaatschappen 
is dit risico een stuk kleiner.  
 
De sponsorgelden bedragen gemiddeld 17% van de inkomsten. In 2020 zien we een flinke daling, maar dit 
beeld is wel enigszins vertekend. Het verschil met 2021 wordt voor een groot deel (271K) veroorzaakt doordat 
er minder value-in kind baten behaald zijn. Lagere baten uit barterdeals betekent ook lagere kosten uit 
barterdeals, dus dit leidt niet (direct) tot een lager besteedbaar bedrag. Het overige verschil van sponsorgelden 
2020 t.o.v. 2021 (168K) betreft het bewust doorschuiven van TeamNL-sponsorgeld. Als we specifiek naar de 
cashbaten uit sponsoring kijken, dan valt op dat het TeamNL-contract het meest substantiële bedrag is. Het 
contract met TeamNL heeft een looptijd van circa 10 jaar en is daardoor vrij zeker. 
 
Tot slot geldt voor de overige inkomsten dat het saldo sterk varieert in de afgelopen jaren. Een plotselinge 
daling op deze inkomstenbron is dus zeker niet uit te sluiten. Daarbij hoort de kanttekening dat de overige 
inkomsten een relatief klein onderdeel is van de totale inkomsten, gemiddeld 5%. 



 
 

Risico’s KNWU met betrekking tot lasten  
In relatie tot het risico van het wegvallen van baten, is het van groot belang in hoeverre de bijbehorende kosten 
(snel) kunnen worden teruggebracht als baten wegvallen. Zoals eerder beschreven, kan in eerste instantie of 
het snelst ingegrepen worden op de activiteitenkosten. Die activiteitenkosten bedragen gemiddeld 60% van de 
totale kosten. Als we dan toch ook specifiek inzoomen op de personeelskosten, geldt hierbij dat in een slechtste 
geval sprake is van transitievergoedingen in plaats van salariskosten. Een exacte berekening is 
arbeidsintensief, maar gesteld kan worden dat als alle personeelsleden die momenteel in dienst zijn een 
transitievergoeding zouden moeten ontvangen, de kosten rond de €1.717k zijn. 
 
Conclusie 
Uit de benchmark blijkt dat het eigen vermogen van de KNWU ten opzichte van andere bonden ultimo 2021 
niet schokkend laag was. De financiële prognose voor 2022 zal daar nog niet veel in veranderen. Tegelijkertijd 
zien we in de afgelopen jaren wel een forse daling in het eigen vermogen van de KNWU. Het staat buiten kijf 
dat die dalende trend wel zorgelijk is. Reden genoeg om een ambitie te formuleren ten aanzien van het 
minimaal gewenste eigen vermogen (ondergrens).  
 
Het risico op een plotselinge inkomstendaling is het meest van toepassing bij de contributies en overige 
inkomsten. Bij de contributies zien we in het meest extreme geval een risico van 500k, zijnde de 
inkomstendaling in 2020. Bij de overige inkomsten zien we een sterk variërend beeld in absolute zin. In het 
meest extreme geval zien we een afwijking van 500K (2019 versus 2021).  
 
Daarom is een buffervermogen van 1.000.000 het gewenste niveau. Om dit te bereiken dienen we de komende 
jaren te streven naar een positief jaarresultaat waarbij gezien onze relatie ten opzichte van ander bonden en 
onze gegarandeerde batenstromen een periode van 5 jaar acceptabel is. 
 



CONCEPTBEGROTING 2023 KNWU 

Begroting 2023 Prognose 2022 Begroting 2022 Afwijking B22-23
21-okt Q3

Contributies lidmaatschappen 634.700€             535.700€             656.300€             -21.600€                Lagere aantallen in 2022 terug naar niveau 2021 begroot
Contributies licenties 1.179.180€         1.092.300€          1.035.400€         143.780€               Toename Sportklassen en Amateurs 23% en startlicenties 2%
Organisaties en verenigingen 199.800€             183.900€             194.200€             5.600€                    Beperkte toename aantallen hogere tarieven
Algemeen 2.013.680€        1.811.900€         1.885.900€        127.780€              

Bijdragen 4.695.000€         5.019.300€          4.886.700€         -191.700€              Lagere subsidie vanwege tekort 2022 (reallocatie), hogere barter
Activiteitenkosten 2.842.813€         3.177.800€          3.220.500€         -377.687€              Lager vanwege tekort 2022 (reallocatie)
Personele lasten 1.852.187€         1.841.500€          1.666.200€         185.987€               Hogere personeelslasten
Resultaat Topsport -€                     -€                     -€                     -€                       

Wedstrijdsport 
Bijdragen 564.500€             566.200€             520.200€             44.300€                 Hogere baten uit teamlicenties en radio/videoapparatuur
Activiteitenkosten 480.800€             498.700€             532.500€             -51.700€                Voortgezettte daling van kosten
Personele lasten 457.394€             375.700€             355.400€             101.994€               Hoger door voorsorteren nieuwe structuur
Resultaat Wedstrijdsport -373.694€           -308.200€           -367.700€           -5.994€                 

Commercie
Bijdragen 341.600€             336.600€             325.000€             16.600€                 Toename Fondo en sponsoring afname wielerschool
Activiteitenkosten 312.600€             368.500€             309.000€             3.600€                    
Personele lasten 325.100€             332.200€             285.200€             39.900€                 Extra inzet communicatie + additionele inzet content/partnerships 
Resultaat Commercie -296.100€           -364.100€           -269.200€           -26.900€               

Algemeen
Bijdragen 328.982€             380.500€             271.200€             57.782€                 Meer basisfinanciering NOC NSF In 2022 éénmalige bate min KNWU 100K
Huisvestingskosten 80.000€               78.000€                82.500€               -2.500€                  
Organisatiekosten 968.000€             950.200€             812.900€             155.100€               Lagere kosten MijnOmgeving (-€100k), hogere verzekeringskosten (+€200k)
Bondsorganisatie (districten, bestuur, etc.) 124.800€             109.500€             137.000€             -12.200€                Minder vergader- en reiskosten, 10K atletenvertegenwoordiging
Personele lasten 500.068€             436.900€             487.800€             12.268€                 Meer directiekosten, hogere lasten financien t.o.v. realisatie 2022
Resultaat Financiën & Facilitair -1.343.886€       -1.194.100€       -1.249.000€       -94.886€               

Boekingen zonder project
Totaal resultaat 0€                         -54.500€             -€                     0€                           

Totaal Opbrengsten  7.943.762€         8.059.200€          7.889.000€         54.762€                 
Totaal Kosten 7.943.762€         8.113.700€          7.889.000€         54.762€                 
Resultaat 0€                         -54.500€             -€                     0€                           



 
 

TOELICHTING BIJ KNWU BEGROTING 2023 

 
 
Algemeen   
Voor u ligt de conceptbegroting 2023 welke sluit met een nul resultaat. In de afgelopen jaren hebben 
er veel ontwikkelingen plaatsgevonden, zowel binnen als buiten de bondsorganisatie. COVID en het 
wegvallen van wedstrijden en evenementen, maar ook intern met structuurwijzigingen, ICT-
problematiek, personeelswisselingen enzovoort. Momenteel wordt de laatste hand gelegd aan het 
plannen met betrekking tot de transitie binnen de KNWU. Deze zal halverwege 2023 volledig ingevoerd 
zijn. De financiële gevolgen van deze transitie worden meegenomen voor zover deze in te schatten 
zijn.  
 
Qua personele bezetting zien we op dit moment een verschuiving binnen het management team. Op 
1 september 2022 heeft Geeske van Wijk (manager topsport) na 10 jaar dienstverband de KNWU 
verlaten. Wilbert Broekhuizen is aangetrokken om haar functie te bekleden en zal 1 november 2022 
starten. Per 1 oktober 2022 heeft Ingeborg Meulman (finance manager) de KNWU verlaten. In de 
zomer is samen met K+V een zoektocht gestart naar een juiste opvolger. De functie van finance 
manager wordt nu ad interim ingevuld door het bureau OFS Sport. Daarnaast zal Martijn Zijerveld 
(manager commercie) de KNWU per 1 december verlaten voor een nieuwe uitdaging bij een andere 
sportbond. Naar aanleiding van het vertrek van Martijn wordt in de begroting uitgegaan van een 
vervanger op communicatie, en dus niet zozeer een nieuwe commercieel manager. Tot slot, heeft ook 
Thorwald Veneberg (algemeen directeur) besloten de KNWU per 1 november te verlaten. De 
aansturing van de KNWU zal gedaan worden door twee ad interim directieleden, namelijk: Nicolien 
Nicolai en Theo Fledderus. In de begroting 2023 wordt rekening gehouden met de inhuur van de twee 
directieleden in het eerste halfjaar. Voor het tweede halfjaar wordt gerekend op een directeur-
bestuurder die vanaf 1 juli 2023 in dienst is bij de KNWU.   
 
Algemeen financieel  
In 2020 hebben we – ondanks de ontvangen NOW subsidie – het boekjaar afgesloten met een tekort 
van €332k (na dotatie bestemmingsreserve - €102k). In 2021 hadden we een negatief resultaat van 
€231k (na dotatie bestemmingsreserve -€54k).  Het eigen vermogen van de KNWU is per 31 december 
2021 €988k (31 december 2020 €1.208k), en bestaat voor €700k uit algemene reserve en €288k uit 
bestemmingsreserves. Zoals U uit de stukken kunt zien wordt ook voor 2022 een negatief resultaat 
verwacht 
 
De lidmaatschappen laten een dalende trend zien na corona. Met name het aantal 
verenigingslidmaatschappen zien we dalen. Bij de directe lidmaatschappen zien we daarentegen een 
stijging. In 2023 gaan we uit van een stijgende lijn in het aantal directe lidmaatschappen in 
samenwerking met Fondo.  
 
Ook in 2023 zien we een zeer forse stijging van de verzekeringskosten. In de begroting 2023 wordt, op 
basis van eerdere informatie, nog uitgegaan van een premiestijging ad €200k. Inmiddels is duidelijk 
dat de premiestijging circa €631K bedraagt. De ontbrekende 431K  premiestijging is nog niet verwerkt 
in de begroting, omdat nog onduidelijk is of het premie-aanbod aangepast wordt (kosten) danwel de 
premiedoorbelasting, lees: licentieprijzen, verhoogd wordt (opbrengsten). Het 
verzekeringsportefeuille is ondergebracht bij een andere tussenpersoon en samen zullen we ons de 
komende jaren intensief inzetten om de sport verzekerbaar en betaalbaar te houden.  
Bij de stukken treft U een keuze voorstel aan  
 
  



 
 

Lidmaatschappen en licenties  
Algemeen 
Voor de indexatie van de lidmaatschappen en licenties hebben we gekozen voor een percentage van 
5% (kerninflatie 2022). Voor de indexatie hebben we gekeken naar de marktontwikkelingen en 
trachten we onze indexering mede te baseren op de gepubliceerde indexcijfers door het Centraal 
Bureau voor de Statistiek. begrotingsproces).  

De in het verleden gehanteerde systematiek is in deze turbulente tijd niet meer toepasbaar  

Immers het inflatiecijfer (CPI) per juli 2022 bedraagt conform publicaties van het CBS 10,3%. De 
prijsstijgingen in de markt zijn hoog (bijvoorbeeld, energie, huur, levensonderhoud) en lijken 
duurzaam. Derhalve hebben wij besloten om de kerninflatie, dus met correctie van onder andere 
inflatie op energieprijzen, te hanteren welke uitkomt op 5%.  
 

In onderstaande tabel is af te lezen wat de 5% concreet betekend voor de lidmaatschappen. De 
lidmaatschappen worden naar boven afgerond op €0,25. 

 
Lidmaatschappen 

 Begroot aantal  2022  2023 

      

Verenigingslidmaatschap KNWU  (via club) 30.000 € 12,00  € 12,75 

Direct lidmaatschap KNWU   8.500 € 34,25  € 36,00 

      

Topsport  
De afdeling topsport heeft, net als voorgaande jaren, een begroting sluitend op €0. Ten opzichte van 
2022 zien we in de begroting 2023 wel noemenswaardige ontwikkelingen, zowel in de bijdragen als in 
de kosten. In 2022 is er een fors tekort op het topsportbudget (€600K) ontstaan, waardoor in overleg 
met NOC*NSF een reallocatie van subsidie plaatsvind. Dit betekent dat de subsidie in 2023 €300K lager 
is ten opzichte van de begroting 2022. De lagere bijdragen uit subsidies wordt enigszins gedempt door 
hogere verwachtingen ten aanzien van de sponsorbaten (in-kind) in 2023. Vooral door AGU.  
 
De personeelskosten van topsport zullen in 2023 ook flink stijgen (circa 200K). Voor een deel is dit te 
wijten aan dubbele coachbezetting bij het baanprogramma vanwege ziekte waarvoor wij niet 
verzekerd zijn. Daarnaast is sprake van inhoudelijke of kwalitatieve keuzes en indexatie van de lonen 
ad. 2% conform CAO Sport.  
 
Hierdoor komen de activiteitenkosten wel flink onder druk te staan. Je ziet in 2023 een afname van de 
activiteitenkosten ad €375K ten opzichte van 2022. De kostenbesparingen worden vooral behaald 
binnen het training & wedstrijdprogramma. Ter illustratie: het WK in Glasgow (2023) zal flink 
goedkoper zijn dan het WK in Wollogong (2022).  
 
Wedstrijdsport  
De afdeling wedstrijdsport laat een begroting zien van -€373.694  De begroting voor de afdeling 
wedstrijdsport is opgesteld in de veronderstelling dat georganiseerde activiteiten weer kunnen 
plaatsvinden. Komend jaar zal de focus liggen op organisatie van evenementen, organiseren van NK’s 
en het stabiliseren van opleiding en kader na de Coronaperiode. Op basis van de prognose 2022 zijn 
zowel de baten uit teamlicenties als baten uit verhuur wedstrijdapparatuur hoger in de begroting 2023 
ten opzichte van 2022. In de activiteitenkosten zien we een daling, omdat besloten is om ledenpassen 



 
 

voortaan grotendeels digitaal te faciliteren. Bij de personeelslasten zien we in 2023 een stijging van de 
kosten. Voor een deel is dit toe te rekenen aan personele wisselingen, maar er zal ook extra personeel 
geworven worden n.a.v. de structuurtransitie van de KNWU.  
 
Commercie 
Commercie (-€296.100) zal zich komend jaar concentreren op customer care, activatie van 
sponsorgelden en digital marketing. De baten van Fondo zijn hoger dan de realisatie maar lager dan 
begroot ook de baten van de wielerschool lopen terug. Daartegen over staan hogere sponsorbaten 
gebaseerd op afgesloten. Aan de personele kant zien we dat het vertrek van Martijn Zijerveld opgevuld 
wordt met een communicatiemedewerker en additionele inzet (inhuur) op partnerships.  
 
Algemeen  
De opbrengsten voor het bondsbureau bestaan uit een basisfinanciering Algemeen Functioneren. De 
hoogte van dit bedrag is recent door NOC*NSF vastgesteld en gecommuniceerd. Deze bijdrage is flink 
hoger dan vorig jaar.  
 
De organisatiekosten zijn in 2023 per saldo hoger dan in 2022. Opvallende mutaties ten opzichte van 
2022 zijn de verlaging van de kosten voor de MijnOmgeving (circa €100k), maar aan de andere kant 
zien we een stijging van de verzekeringen met ruim €200k. Zoals eerder beschreven, ligt er nu een 
premie-aanbod van €631k hoger ten opzichte van 2022. Deze verhoging is nog niet verwerkt in de 
begroting 2023, omdat nog een aantal scenario’s op tafel ligt met ieder een andere impact op de 
begroting. Tot slot zien we circa €55k algemene kostenstijgingen (automatisering, accountantskosten). 
  
Bij de bondsorganisatie houden we voor 2023 rekening met de uitbetaling van bijdragen aan regio’s in 
plaats van districten en afdelingen. Deze bijdragen hebben we op hetzelfde niveau gezet als 
voorgaande jaren (totaal €92k). Daarnaast hebben we de vergader- en commissiekosten op basis van 
de prognose 2022 naar beneden bijgesteld. Er is €10k budget gereserveerd om in het kader van de 
structuurtransitie de atletenvertegenwoordiging in 2023 (door) te ontwikkelen.  
 
Tot slot zal het budgetbeleid in ruime mate aangescherpt worden middels een Bottom up proces 
gekoppeld aan een stringente tijdige budgetbewaking  
 



• Door de verzekeraar is een premie voor 2023 incl. assurantiebelasting opgegeven 
van € 895.000 ten opzichte van € 265.000 in 2022 voor de 
aansprakelijkheidsverzekering

• In de begroting 2023 is rekening gehouden met een stijging van € 200.000

• Blijft nog een verschil van € 430.000 ongedekt

• De voorgestelde premie is ruim 10% van ons totale budget

Congres keuzes aansprakelijkheidsverzekering



• Keuzes

1. We accepteren het aanbod en moeten dan alle renners en organisaties met 
bijna 22% verhogen.

2. We hanteren het budget 2023 als uitgangspunt en geven het 
hoofdbestuur/directeur opdracht het verzekeringspakket te herzien middels het 
afschalen van de verzekeringen die dan door renners en organisaties zelf kunnen 
worden afgesloten en/of aanpassing eigen risico

Congres keuzes aansprakelijkheidsverzekering



• Het zal duidelijk zijn dat de penningmeester voor 2 kiest daar 1 onrealistisch is als 
totaal van de begroting; we zijn een sportbond en geen herverzekeraar

• Waarbij we alle opties via onze tussenpersoon op tafel dienen te krijgen

Congres keuzes aansprakelijkheidsverzekering
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* Op basis van een daglidmaatschap is geen licentie aan te vragen. Direct- of clublidmaatschap verplicht voor 
het afnemen van een licentie. Kijk voor de voorwaardes op www.knwu.nl 
** Voor afname van lidmaatschappen en aansluitingen is vanaf Q4 worden er geen kosten in rekening 
gebracht, mits actief in het nieuwe jaar. 

 

Lidmaatschappen en aansluitingen 2022 2023 

Aansluiting club, instaptarief € 319,00 € 335,00 

Aansluiting club € 632,00 € 664.00 

Aansluiting clubs, studentenvereniging ⁼€ 0,00 ⁼€ 0,00 

Aansluiting organisator, 1e jaar € 213,00 € 224,00 

Aansluiting organisator, 2e jaar € 266,00 € 280,00 

Aansluiting organisator € 319,00 € 335,00 

Aansluiting motorbegeleidingsteam ⁼€ 0,00 ⁼€ 0,00 

   

Lidmaatschap KNWU (via club of organisator) € 12,00 € 12,75 

Lidmaatschap KNWU (direct) € 34,25 € 36,00 

Lidmaatschap KNWU (via motorbegeleidingsteam) ⁼€ 0,00 ⁼€ 0,00 

Daglidmaatschap* ⁼€ 1,00 ⁼€ 1,00 

Rennerslicenties  2022  2023 
Startlicentie U-15 m/v (digitale licentiepas) € 12,25 € 12,90 
Startlicentie U-17 m/v (digitale licentiepas) € 18,35 € 19,30 
Startlicentie U-19 m/v (digitale licentiepas) € 18,35 € 19,30 
Startlicentie U-23 m/v (digitale licentiepas) € 24,45 € 25,70 
Startlicentie m/v (digitale licentiepas) €30,60 € 32,15 
Sportklasse m/v (digitale licentiepas) € 112,45 € 118,10 
Amateur m/v (digitale licentiepas) € 129,60 € 136,10 
Jeugd (U15) m/v (digitale licentiepas) € 44,05 € 46,30 
Nieuweling (U17) m/v (digitale licentiepas) € 84,35 € 88,60 
Junior (U19) m/v   € 139,35 € 146,35 
Belofte (U23) m/v   € 254,25 € 267,00 
Prof B (U23) m/v  € 254,25 € 267,00 
Elite m/v   € 279,90 € 293,90 
Prof B m/v   € 366,70 € 385,05 
Prof A m   € 850,70 € 893,25 
Para-cycling m/v  € 84,35 € 88,60 
ID Cycling G-Sport m/v  € 44,05 € 46,30 
BMX Freestyle m/v  (digitale licentiepas) € 84,35 € 88,60 
Kunstwielrijden m/v (digitale licentiepas) € 84,35 € 88,60 
MTB Trial m/v (digitale licentiepas) € 84,35 € 88,60 
Administratiekosten licentiewissel € 21,40 € 40,00 

   (Duplicaat) licentiepas € 15,00 € 30,00 

   Toeslag licentie bij buitenlandse club (excl. lidmaatschap) ⁼€ 125,00 ⁼€ 125,00 
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Teamlicenties en rennersafdrachten 2022 2023 

UCI WorldTour Team  -  Licentie € 6.314,00 € 6.630,00 

UCI WorldTour Team  -  Rennersafdracht € 0,00 € 0,00 

UCI Professional Continental Team  -  Licentie € 5.208,00 € 5.469,00 

UCI Professional Continental Team  -  Rennersafdracht € 0,00 € 0,00 

UCI Continental Team  -  Licentie € 4.103,00 € 4.309,00 

UCI Continental Team  -  Rennersafdracht € 191,00 € 201,00 

UCI Women’s WorldTour Team  -  Licentie € 4.103,00 € 4.309,00 

UCI Women’s WorldTour Team  -  Rennersafdracht € 0,00 € 0,00 

UCI Women Team  -  Licentie € 1.263,00 € 1.327,00 

UCI Women Team  -  Rennersafdracht € 191,00 € 201,00 

UCI Professional Cyclo-cross Team  -  Licentie € 4.103,00 € 4.309,00 

UCI Professional Cyclo-cross Team  -  Rennersafdracht € 191,00 € 201,00 

UCI Cyclo-cross Team  -  Licentie € 1.263,00 € 1.327,00 

UCI Cyclo-cross Team  -  Rennersafdracht € 64,00 € 68,00 

UCI Elite Mountainbike Team  -  Licentie € 1.263,00 € 1.327,00 

UCI Elite Mountainbike Team  -  Rennersafdracht € 64,00 € 68,00 

UCI Mountainbike Team  -  Licentie € 1.263,00 € 1.327,00 

UCI Mountainbike Team  -  Rennersafdracht € 64,00 € 68,00 

UCI BMX Team  -  Licentie € 1.263,00 € 1.327,00 

UCI BMX Team  -  Rennersafdracht € 64,00 € 68,00 

UCI Track Team  -  Licentie € 1.263,00 € 1.327,00 

UCI Track Team  -  Rennersafdracht € 191,00 € 68,00 

Regional Team (wegwielrennen)  -  Licentie € 0,00 € 0,00 

Regional Team (wegwielrennen)  -  Rennersafdracht € 0,00 € 0,00 

Landelijk Discipline Team  -  Licentie € 191,00 € 201,00 

Landelijk Discipline Team  -  Rennersafdracht € 64,00 € 68,00 

Individueel sponsorteam  -  Licentie  € 664,00 

Kaderlicenties  2022 2023 
Ploegleider  € 111,60 € 117,20 
Mecanicien  € 111,60 € 117,20 
Soigneur  € 111,60 € 117,20 
Ploegarts  € 111,60 € 117,20 
Staf (voor personeel UCI WT teams)  € 22,35 € 23,50 
Wielertrainer 1-2-3-4-5  € 52,10 € 54,75 
Gangmaker A-B-C  € 146,70 € 154,05 
Jury (-specialist)  € 22,35 € 23,50 
Jury-aspirant (in opleiding) (digitale licentiepas) € 4,30 € 4,55 
Volger (digitale licentiepas) € 4,30 € 4,55 
Motorbegeleider (digitale licentiepas) € 4,30 € 4,55 
Classificatiedeskundige (digitale licentiepas) € 111,60 € 117,20 
Bemiddelaar (Riders agent)  € 827,95 € 869,35 
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OVERIGEN  
Dagstartlicentie per wedstrijddag (via wedstrijdinschrijving MijnKNWU) ⁼€ 2,00 
Teamduplicaten per stuk ⁼€ 7,50 
Huurtransponder per wedstrijddag ⁼€ 10,00 

 
Organisatoren betalen een basisafdracht voor het organiseren van een evenement. Dit basisbedrag geldt voor 
het totale evenement. Er is geen extra afdracht voor de antidopingcontroles (m.u.v. evenementen met (*)). 
Kosten voor buma, communicatie -en finishapparatuur en de collectieve volgerslicentie worden separaat 
gefactureerd, indien van toepassing.  

Wedstrijdafdrachten en transactiekosten 2022 2023 

Wedstrijdafdracht nationale wedstrijd € 216,00 € 227,00 

Afdracht Buma/Stemra € 48,00 € 51,00 

Collectieve volgerslicentie € 175,50 € 184,50 

Transactiekosten online betaling ⁼€ 0,25 ⁼€ 0,25 

   

Baanwielrennen – Internationale wedstrijdafdrachten 2022 2023 

Internationale wedstrijd € 1.531,00 € 1.608,00 

Zesdaagse € 6.123,00 € 6.430,00 

Wereldbeker (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

EK – U23, Masters, Paracycling, etc. (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

EK – Elite (*) € 12.246,00 € 12.859,00 

WK – U23, Masters, Paracycling, etc. (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

WK – Elite (*) € 30.615,00 € 32.146,00 

   

BMX – Internationale wedstrijdafdrachten 2022 2023 

Internationale wedstrijd € 1.531,00 € 1.608,00 

Wereldbeker (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

Europese Ronde (*) € 3.061,00 € 3.215,00 

EK (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

WK (*) € 30.615,00 € 32.146,00 

   

Mountainbike – Internationale wedstrijdafdrachten 2022 2023 

Internationale wedstrijd € 1.531,00 € 1.608,00 

Wereldbeker (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

EK (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

WK (*) € 30.615,00 € 32.146,00 

   

Veldrijden – Internationale wedstrijdafdrachten 2022 2023 

Internationale wedstrijd € 1.531,00 € 1.608,00 

Superprestige € 3.061,00 € 3.215,00 

Wereldbeker (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

EK (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

WK (*) € 30.615,00 € 32.146,00 
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(*) Neem voor voorwaarden van deze evenementen contact op. 
 

 
 
 
 

Wegwielrennen – Internationale wedstrijdafdrachten 2022 2023 

Internationale wedstrijd junioren (Eendaagse) € 309,00 € 325,00 

Internationale wedstrijd junioren (Meerdaagse) € 613,00 € 644,00 

1.2 Eendaagse (m) € 1.531,00 € 1.608,00 

1.2 Eendaagse (v) € 309,00 € 325,00 

1.1 Eendaagse (m) € 4.593,00 € 4.823,00 

1.1 Eendaagse (v) € 613,00 € 644,00 

1.Pro Eendaagse (m) (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

2.2 Meerdaagse (m) € 3.061,00 € 3.215,00 

2.2 Meerdaagse (v) € 613,00 € 644,00 

2.1 Meerdaagse (m) € 9.184,00 € 9.644,00 

2.1 Meerdaagse (v) € 1.226,00 € 1.288,00 

2.Pro Meerdaagse (m) (*) € 12.246,00 € 12.859,00 

WorldTour Eendaagse (m) (*) € 8.993,00 € 9.443,00 

WorldTour Eendaagse (v) (*) € 1.531,00 € 1.608,00 

WorldTour Meerdaagse (m) (*) € 18.369,00 € 19.288,00 

WorldTour Meerdaagse (v) (*) € 3.061,00 € 3.215,00 

Profcriterium € 3.061,00 € 3.215,00 

NK (*) op aanvraag op aanvraag 

EK (*) € 12.246,00 € 12.859,00 

WK – Paracycling (*) € 6.123,00 € 6.430,00 

WK – Junioren, Elite (*) € 122.225,00 € 128.337,00 

Giro d’Italia, Tour de France, Vuelta Espana (start/proloog) (*) € 18.369,00 € 19.288,00 

Giro d’Italia, Tour de France, Vuelta Espana (per wedstrijddag) (*) € 122.225,00 € 128.337,00 

Wedstrijdapparatuur per dag 2022 2023 

Afdracht Radiocommunicatie (incl. 3 portofoons met telefoonchip) € 477,25 € 534,75 

Afdracht Videofinish € 296,75 € 311,75 

Afdracht Videofinish via Sportscom (incl. juryvergoeding) € 349,75 € 367,25 

Stroken en Volgnummers (indien geen KNWU of SC Videofinish) € 53,25 € 56,00 

Portofoon met telefoonchip (6st.) € 53,25 € 56,00 

Extra set kaderplaatjes (bij meerdere wedstrijden) € 53,25 € 56,00 

Extra set kaderplaatjes (boven nummer 200) € 53,25 € 56,00 

Chipmeting ⁼€ 0,00 ⁼€ 0,00 
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* Tarieven worden in later stadium bekend gemaakt door verzekeraar.  

 

 

 

  

Aanvullende verzekeringen* 2022 2023 

Reisverzekering € 6,00 n.n.b. 

Ploegleidersauto: WA € 45,00 n.n.b. 

Ploegleidersauto: Casco € 30,00 n.n.b. 

Ploegleidersauto: WA + Casco € 75,00 n.n.b. 

Ploegleidersauto: Ongevallen inzittenden € 7,15 n.n.b. 

Volgauto: WA € 32,00 n.n.b. 

Volgauto: Casco € 24,00 n.n.b. 

Volgauto: WA + Casco € 56,00 n.n.b. 

Volgauto: Ongevallen inzittenden € 7,15 n.n.b. 

Volgmotoren: WA € 19,00 n.n.b. 

Volgmotoren: Casco € 24,50 n.n.b. 

Volgmotoren: WA + Casco € 43,50 n.n.b. 

Volgmotoren: Ongevallen opzittenden € 7,50 n.n.b. 

Fietsverzekering racefietspolis.nl racefietspolis.nl 

Juridisch 2022 2023 

Indienen zaak Disciplinaire Commissie € 150,00 € 158,00 

Indienen zaak Commissie van Beroep € 250,00 € 263,00 


